
Miljø- og Fødevareudvalget

Til: Miljøministeren

Dato: 4. april 2025

I et kommende samråd ønsker udvalget en drøftelse af følgende spørgsmål:

MOF alm. del

Samrådsspørgsmål AP
Vil ministeren redegøre for status på de to undersøgelser, der indgik i den ottepunktsplan, 
som ministeren præsenterede under besvarelasen af samråd AI (folketingsåret 2023-24) 
den 28. maj 2024, som respons på kritikken fra en række eksperter af ministeriets og Mil-
jøstyrelsens administration af reglerne vedrørende udledninger af miljøfremmede stoffer 
til vandmiljøet samt af processen omkring revurderingen af Cheminovas miljøgodkendel-
ser? De to undersøgelser fremgår som hhv. punkt 4 »Igangsætte en undersøgelse af, 
hvad vi kan lære af den aktuelle sag« og punkt 5 »Få en uvildig undersøgelse af Miljøsty-
relsens manglende revurdering af Cheminovas miljøgodkendelser« i ministerens talepapir 
fra mødet, jf. MOF alm. del – bilag 504, 2023-24 og MOF alm.del – samrådsspm. AI, 
2023-24.

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Leila Stockmarr (EL) og Peder Hvelplund (EL).

På udvalgets vegne
Hans Kristian Skibby
formand
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